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《新 HSK 应试全解析》系列是一套专门为新汉语水平考试（HSK）应试者
编写的讲练结合的强化应试教材，由《新 HSK 应试全解析　一、二级》、《新
HSK 应试全解析　三级》、《新 HSK 应试全解析　四级》、《新 HSK 应试全解析
五级》、《新 HSK 应试全解析　六级》共五册组成，分别适用于不同考试级别的
应试者。

各级分册的体例基本一致，分别按照新 HSK 各级考试的测试内容要求进
行模块化设计，如听力、阅读、书写模块。每个模块又根据题型的不同分为几
个不同的部分，各部分分别由题型说明、答题技巧、重要考点及真题例释、专
项练习组成。最后提供 3 或 4 套模拟试卷供备考生自测。所有的练习题和模拟
试题都配有答案和解题说明，便于备考生自学，也为教师的指导提供参考。

题型说明：简单介绍了新 HSK 考试该级别的各种试题类型及其特点。旨
在帮助应试者熟悉题型，便于其答题。

答题技巧：针对不同题型的不同测试目的和测试重点，给出解题方案，
包括具体的答题方法和窍门，旨在培养学习者的解题能力。

重要考点及真题例释：依据考试大纲，通过对真题的研究与分析，归纳总
结出各级考试的考试重点，并以真题为例，对高频考点进行相应的解释说明，
旨在帮助应试者学习和掌握与考试相关的重要的语言知识。

专项练习：直接针对各模块的重要考点，即语言知识点展开练习，旨在帮
助应试者巩固在该模块所学的知识。

模拟试卷：模拟试卷从语料的选择、篇幅的长短、词汇量的大小、文字
的难易度、考点的确定、提问的方式方面尽量模拟真题，覆盖大纲，并适当
拓展，旨在提高应试者的实战能力，并使其能够客观、真实地了解自己的实
际水平。

《新 HSK 应试全解析》系列以考试大纲和真题为重要依据，对大纲内容
和真题进行了较为全面的考察，既有对语言知识点的归纳和总结，又有对出题
形式的整理和分析；既关注到了高频词的复现，又考虑到了超纲词的拓展，并
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将指导训练和水平测试有机结合，既有益于提高应试者的汉语水平，又有益于
形成其应试能力。

与新 HSK 同类辅导教材相比，本系列具有如下优势：
1. 大纲和真题并举。以考试大纲为指导，统计和分析了真题的语料特点、

高频词使用情况和出题方式，进而研究新 HSK 的命题思路，以此作为本系列
应试教材的重要编写依据。

2. 系统全面梳理知识点。将大纲和真题中的重要考点提炼出来，以表格的
形式加以呈现并进行解释和说明。

3. 真题举例。书中涉及的所有例子基本都是真题，具有很强的针对性。

本系列教材可以在短时间内有效提高应试能力，既适用于应试者自学，又
适用于培训班的考前辅导。

以本系列为教材，用于新 HSK 辅导课程的课堂教学时，教师可根据学生
的实际水平，按照题型和重要考点的分类来灵活安排课时。每种题型讲解完之
后，可利用配套的专项练习来检验学生的学习和掌握情况。

本系列的主要编写者都是长期从事对外汉语教学工作的一线教师，他们
既有扎实的汉语知识的储备，又有丰富的教学经验和 HSK 辅导经验。他们了
解考试，研究考试，在编写本套教材之前先对已出版的同类书籍进行了考察，
寻找突破，又对部分多次参加过新 HSK 的考生进行了访谈调查，从应试者的
角度确定难点和重点，所有的模拟试题都经过相应水平的外国学习者的测试。
因此，有理由相信，本系列强化辅导教材能够帮助每一位参加新汉语水平考
试的考生获得一个理想的成绩。最后，为所有考生送上我们的美好祝福：祝
你成功！

本系列各分册模拟试卷配套录音听力试题所用民乐由“女子十二乐坊”
演奏，在此深表谢意。

编　者
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Preface

Thorough Analyses of New HSK is a series of textbooks written for New HSK 

examinees. The series, consisting of fi ve books, namely Thorough Analyses of New HSK 
for Levels One and Two，Thorough Analyses of New HSK for Level Three，Thorough 
Analyses of New HSK for Level Four，Thorough Analyses of New HSK for Level Five, 
and Thorough Analyses of New HSK for Level Six, emphasizes both explanations and 

practice, and is suitable for examinees at different levels.  

The compilation style of the books is consistent, with the modules designed in 

accordance with the New HSK content (listening, reading, and writing). Each module is 

divided into several different parts, including Explanation of  Question Types, Problem-

Solving Skills, Important Testing Points, Past Test Analysis, and Practice of Specific 

Language Skills. Moreover, the series has three or four sets of mock tests in the end 

in order for readers to test themselves. All the exercises and mock tests have Q & A 

explanations for the convenience of students’ self-learning and teachers’ instructions. 

Explanation of Question Types: It gives a brief introduction to the types and 

characteristics of tests of the New HSK at different levels, aiming to help examinees 

adapt to the tests. 

Problem-Solving Skills: It offers problem-solving skills, including specifi c problemsolving 

methods and tips in accordance with the purposes and focuses of different types of questions. 

Important Testing Points and Past Test Analysis: Based on the examination 

syllabus, the series summarizes the testing points of each level by researching 

and analyzing the past examination papers. Moreover, the series gives a thorough 

explanation of high-frequency testing points in order to help examinees grasp the 

important language knowledge related to the examination. 

Practice of Specific Language Skills: Directed at the important testing points of 

each module, the book helps examinees consolidate the knowledge learned in this 

module. 

Mock Tests: The mock tests seek to simulate the past tests in terms of the choice 

of corpus, the length of articles, the coverage of vocabulary, the diffi culty of the words, 

the determination of the testing points, and the approach to asking questions. The mock 

tests cover and develop the examination syllabus in an effort to improve examinees’ 

test-taking skills, and help them have an objective and authentic understanding of their 

language profi ciency. 
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The series of New HSK Analysis, based on a thorough investigation into the 

examination syllabus and the past examination papers, summarizes the language points, 

and analyzes the types of questions. It focuses on the recurrence of high-frequency 

words, without neglecting words not listed in the examination syllabus. The combination 

of training and testing improves not only candidates’language proficiency, but also their 

test-taking skill.

This series has the following advantages, compared with other supplementary 

teaching materials for the new HSK:

1. Attaching equal emphasis on the examination syllabus and the past examination 

questions. Based on the examination syllabus, this book was written in compliance with 

the statistical analysis of the corpus characteristics of the past examination papers, the 

usage of the high-frequency words and the ways they are tested in questions.

2. Thoroughly systemizing the language points. It refines, presents and explains the 

examination syllabus and key testing points in the past examination papers.

3. Using examples from past examination papers. All the examples in the books, 

deriving from past examinations, help readers understand how the language points are tested. 

This series can efficiently improve candidates’ test-taking skills within a short time. 

As a result, it is suitable for both candidates’ self-learning and tutorial classes’ pre-

examination guidance.

When this series is used in tutorial classes of the new HSK, teachers can flexibly 

arrange class hours based on students’ proficiency, each type of questions, and 

the classification of the key testing points. After each type of questions is explained, 

exercises for specific language skills are provided.

All the writers of this series have long been working as teachers of Chinese as a foreign 

language. With profound Chinese language proficiency and rich teaching and HSK tutorial 

experience, they have studied the test and investigated similar published books before the 

compilation of this series. Besides these, their innovative interviews with some candidates 

who have already taken the new HSK tests enable them to decide the difficult points and key 

points of the new HSK from test-takers’ perspectives. All the mock test papers have been 

attempted by international students at corresponding levels. We are therefore quite sure this 

series will help every new HSK candidate achieve an ideal score. 

At last, we wish all the candidates success!

Sincere thanks will go to Twelve Girls Band, who have performed the Chinese folk 

music before the listening part of each model test in the audio recordings accompanying 

the series.

 The authors
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